
Protokół Nr 24 
z obrad dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 22.11.2012r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni –Bata Lida i Szymon Grabinski. 

 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska-Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 
      Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony środowiska 

i Dróg       - Tomasz Fifileski 
8. Komendant Powiatowy Policji    - insp. Krzysztof Różański 
9. Kierownik Posterunku Policji w Więcborku  - Leszek Śmigiel 
10. Podinspektor ds. Leśnictwa i ochrony Środowiska - Maciej Ryduchowski 
11. Inspektor ds. Informacji Publicznej, Działalności  

Gospodarczej i Danych Osobowych   - Ewa Kiestrzyn - Kobus 
12. Radny Sejmiku Wojewódzkiego    - Marek Witkowski 
13. Sołtys Sołectwa Sypniewo    - Brygida Migawa 
14. Redaktor „Regionalnego Portalu Informacyjnego” - Ewa Szydeł 
15. Redaktor „Gazety Pomorskiej”    - Barbara Zybajło – Nerkowska 
16. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór  
17. Mieszkaniec Więcborka, Członek Samorządu  

Mieszkańców Więcborka     - Tomasz Bracka 
 
   
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXIII sesji RM 



4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy w okresie między  sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie restrukturyzacji Policji w Więcborku. 
- Dyskusja  
- Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Posterunku Policji w Więcborku  

na   Komisariat Policji w Więcborku. 
8. Przyjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2013 rok: 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  oraz poboru 
podatku w drodze inkasa,  

b) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego oraz poboru 
podatku w drodze inkasa, 

c) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 
d) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
e) w sprawie zwolnień z podatków. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2013 rok”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz zniesienie współwłasności 

nieruchomości zabudowanej położonej w Wituni. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy w Więcborku. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji 
Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski i informacje. 
Zakończenie 

     Porządek przyjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXIII sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie wniesiono 
żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili obecnej ma jakieś uwagi. 
Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
30.10.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Powiatu z Marszałkiem 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Tematem spotkania  były perspektywy rozwoju 
województwa kujawsko- pomorskiego  w latach 2014 – 2020. 
7.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 



13.11.2012r. – udział w zebraniach sprawozdawczych Kół Gospodyń Wiejskich w Jeleniu  
i Sypniewie. 
16.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
19.11.2012r. – Udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
20.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Ponadto w okresie tym Przewodniczący RM na bieżąco  śledził przebieg i zaawansowanie 
zadań inwestycyjnych na terenie gminy. Lustracji placów budowy dokonywał z udziałem 
Burmistrza Więcborka i samodzielnie. Brał również udział w spotkaniach roboczych 
organizowanych systematycznie z inicjatywy Burmistrza Więcborka i swojej w sprawach 
dotyczących bieżących problemów występujących na terenie gminy i w Urzędzie oraz 
współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
27.10.2012r. – udział w obchodach Jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego. 
30.10.2012r. – udział w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Kujawsko - Pomorskiego 
Które odbyło się w Centrum Aktywności Społecznej w Sępólnie Krajeńskim. Podczas 
spotkania omówiono bieżące sprawy dotyczące m.in. strategii rozwoju województwa oraz 
aktualne problemy nurtujące samorządy. W trakcie rozmów Marszałek zobowiązał się do 
podjęcia w najbliższym czasie decyzji w sprawie zapisów rozporządzenia dotyczącego KPK 
tj. w sferze związanej z absurdalnymi sytuacjami odnośnie zachowania odległości 100m od 
linii brzegowej z którymi zmagają się mieszkańcy chcący rozpocząć budowę w obrębie 
Parku. Mówił ponadto o utworzeniu w najbliższym czasie Rady KPK. Negatywnie 
ustosunkował się do planów budowy elektrowni wiatrowych na terenie województwa. 
7.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
Ponadto w tym dniu  Burmistrz spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich –  
p. Kielnikiem wizytującym przebieg i wykonanie prac inwestycyjnych na ul. Pocztowej  
i Złotowskiej w Więcborku. 
11.11.2012r. – udział w obchodach Święta Niepodległości. 
12.11.2012r. – udział w spotkaniu, w Centrum Aktywności Społecznej w Sępólnie 
Krajeńskim, dotyczącym Strategii Rozwoju Województwa Kujawsko - Pomorskiego. 
Przedstawione zostało rozpoznanie dokonane przez p. Stańczaka autora części Strategii. 
Zaakcentowano sprawy dotyczące dróg oraz elementy, których nie ujęto i nie opisano w w/w 
dokumencie. 
13.11.2012r. – udział w zebraniu sprawozdawczym KGW Jeleń i Sypniewo. 
16.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa …/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
19.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz wyjazd do Tucholi na spotkanie dotyczące tematu gospodarki odpadami. 
20.11.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
21.11.2012r. – spotkanie z pracownikami Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. W tym dniu również burmistrz uczestniczył  
w zebraniach sprawozdawczych KGW Jastrzębiec i Śmiłowo. 
 
 
 



Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Marian Kielich w imieniu mieszkańców ul. Lipowej i Brzozowej w Więcborku 

podziękował za wykonanie podłączeń do kanalizacji sanitarnej, jak również wnioskował 
by w tej lokalizacji zaplanowano wykonanie nowej nawierzchni chodnikowej. 
• Powrócił również do wcześniej zgłaszanych problemów mieszkańców bloku przy ul. 

Powstańców Wielkopolskich Nr 5. Piwnice tego budynku wielokrotnie w ciągu roku 
zalewane są fekaliami, a związane z tym uciążliwości towarzyszą mieszkańcom nawet 
przez kilkanaście dni. Radny czuje się bezradny nie mogąc pomóc zdesperowanym 
lokatorom w zmianie tej sytuacji. Zwrócił się jednak ponownie do Burmistrza  
i Zakładu Gospodarki Komunalnej, by ta sprawą się zajęli. 

• Wskazał ponadto, że przy w/w bloku nie ma chodnika, drogi dojazdowej oraz  
parkingu. Poza tym budynki należące do Spółdzielni Mieszkaniowej „Nad Orlą” 
zostały już ocieplone i podawana jest coraz mniejsza ilość energii cieplnej. Budynek 
należący do ZGK nie został poddany ociepleniu w związku z czym jest on 
niedogrzany i pojawia się w nim wilgoć.  

• Prosił też ponownie o nawiezienie ziemi, zniwelowanie i zagospodarowanie boiska 
znajdującego się na Osiedlu Plebanka. Tren ten jest obecnie zaniedbany, zaśmiecony 
i nie stanowi najlepszej wizytówki tej części Więcborka.  

• Wyraził zadowolenie w imieniu mieszkańców i swoim z nowo wykonanej 
nawierzchni chodnikowej na ulicy Pocztowej w Więcborku.   

2. Radny Jan Antczak podziękował za wykonany plac zabaw w Runowie Krajeńskim. 
• Pytał, kiedy nastąpi przeniesienie przedszkola w Runowie do budynku Szkoły 

Podstawowej. 
• Radny chciał również wiedzieć, czy nastąpi kontynuacja prac związana z budową 

wiatraków w Runowie, i czy nastąpi to w przyszłym roku oraz co dzieje się w temacie 
budowy biogazowi. 

3. Radny Kazimierz Wilczyński apelował, by ostatecznie zająć się kwestią rozliczenia 
lokatorów i mieszkań znajdujących się w budynku Szkoły Podstawowej  
w Zakrzewku. Sprawa się przewleka, a Dyrekcja Szkoły zgłasza, że lokale stanowią 
poważne obciążenie dla budżetu Placówki.  
• Widział potrzebę sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

uwzględniającego tereny pod działalność inwestycyjną. Swego czasu dyskutowano  
o zmniejszeniu obszaru KPK w celu zapewnienia obszarów dla potencjalnych 
inwestorów zewnętrznych. Teraz o tych sprawach nie mówi się nic – brak w tym 
temacie jakichkolwiek informacji, a nie ulega wątpliwości, że tereny takie winny 
zostać wytyczone.  

• Pytał również, czy są jakieś nowe informacje w kwestii budowy na terenie gminy 
biogazowi. 

4. Radny Andrzej Wenda przypomniał swoją interpelację odnośnie niedrożnego przepustu 
na drodze wojewódzkiej. 
• Ponadto wskazał, że na drodze wojewódzkiej Więcbork – Sypniewo w ostatnim 

czasie pojawiły się ekipy wykonujące drobne prace naprawcze / kosmetyczne/ ale 
pomimo tego stan drogi i tak jest fatalny – pobocza pozarywane, obrzeża całkowicie 
pourywane. Po remoncie drogi wykonywanym bodajże dwa lata temu przez ZDW, nie 
ma śladu i nie ma też na tym odcinku poprawy bezpieczeństwa. Radny uważał, że  
konieczna jest w tym przypadku wizja lokalna decydentów z ZDW na w/w drodze  
i interpelacja skierowana od radnych, by podeszli oni do przedsięwzięcia bardziej 
rzeczowo. 



5. Radny Henryk Szwochert  zwrócił się do Burmistrza Więcborka z pytaniem, czy ma on 
jakąś wizję rozwiązania problemu parkowania aut, zwłaszcza w dzień targowy  
tj. czwartek. Przypomniał, że w ramach prac rewitalizacyjnych z obszaru Rynku 
Miejskiego zniknie ok. dwudziestu miejsc parkingowych i problem ten znacznie się 
pogłębi.  

6. Radny Waldemar Kuszewski po raz kolejny wnioskował o wyjaśnienie sprawy 
zgłoszonej uprzednio na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów tj. kwestii podłączeń 
mieszkańców ulicy Lipowej w Więcborku do wykonanej kilka lat temu instalacji 
wodociągowej. W chwili obecnej nikt z mieszkańców nie jest do nie podłączony.  
W budżecie roku przyszłego zaplanowane jest częściowe utwardzenie drogi na tejże ulicy, 
zatem nasuwa się pytanie jak ma się to do  faktu, że instalacja jest, a podłączeń brak. 
Radny prosił o wyjaśnienie sprawy i podjęcie ewentualnie kroków w celu wykorzystania 
instalacji zgodnie z jej przeznaczeniem. 
• Wnioskował ponadto o wskazanie osobom decyzyjnym w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku konieczności zastosowania rozwiązań kompleksowych 
przy rozwiązaniu problemu zapadającego się asfaltu na odcinku miedzy blokami  
Nr 1-6 mieszczącymi się na Osiedlu BoWiD. Prawdopodobna przyczyną takiego stanu 
jest nieszczelność kanalizacji deszczowej i sanitarnej na tym odcinku. Wyciek  
z instalacji wymywa grunt, co powoduje, że pomimo usuwania szkód, kwestia ta 
systematycznie powraca.  

 
 
W tej części obrad głos zabrał również Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Dróg UM p. Tomasz Fifielski, który poinformował radnych o przygotowaniu  
i przedłożeniu radnym w dniu sesji części materiałów dotyczących już niejako przyszłej sesji. 
Materiały dotyczą opłaty śmieciowej, a konkretnie chodzi tu o projekt Regulaminu, który 
wraz z innymi uchwałami omówiony zostanie na posiedzeniu Komisji Rolnictwa 
zaplanowanym na dzień 30 listopada 2012r. o godz. 11:00. Zwrócił się też z prośbą, by   
z racji powagi tematu w tej Komisji udział wzięła cała Rada w celu wypracowania założeń 
Regulaminu oraz stawek, które ostatecznie zatwierdzane będą na sesji w miesiącu grudniu. 
Pozostałe materiały dostarczone zostaną radnym w poniedziałek 26.11.2012r. 
 
 
Ad. 7 Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie restrukturyzacji Policji w Więcborku. Kwestie 
prawne i organizacyjne związane z restrukturyzacją omówił Komendant Powiatowy Policji  
insp. Krzysztof Różański. 
 
Tytułem wstępu do dyskusji głos zabrał Burmistrz Wi ęcborka wyjaśniając przyczyny dla 
których samorząd podjął rozmowy i występuje z uchwałą intencyjną w powyższym temacie. 
Burmistrz mówił:  
„ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado przyglądając się temu co nas czeka i analizując, to co 
nas czeka – co słyszymy z mediów i słów naszych Stróżów prawa zrodził się u mnie pewnego 
rodzaju niepokój. Poprosiłem Pana Kierownika Posterunku w Więcborku aby przybliżył mi 
mniej więcej, jak ma wyglądać funkcjonowanie  naszego Posterunku Policji po 
restrukturyzacji. Kierownik przybliżył to dosyć szczegółowo, jak ma to wyglądać jeżeli 
chodzi o etaty, przy czym zaniepokojenie moje wzbudziło to, że w wyniku tej restrukturyzacji 
doszłoby do nas zgodnie z projektem połowa obsady z Sośna ale niekoniecznie bylibyśmy 
wzmocnieni etatami. Uważam, że jest to za mało i czułem się zobowiązany do stworzenia 
takiego projektu pisma oraz projektu uchwały, który był omawiany na Komisji Rolnictwa /…/ 



z racji tego, że czujemy pewnego rodzaju niedosyt jeżeli chodzi w przyszłości  
o zabezpieczenie naszego terenu przed niepożądanymi działaniami.” 
Tu Burmistrz przedstawił projekt pisma, o którym mowa powyżej: 

  „W związku z planowaną od 1 stycznia 2013 roku likwidacją Posterunku Policji           
w Sośnie i przejęcie jej zadań przez funkcjonariuszy policji z Posterunku Policji                
w Więcborku przy niezmienionej strukturze zatrudnienia nie jest do zaakceptowania          
i budzi poważne obawy o stan bezpieczeństwa na terenie obu gmin. 
 Przepisy ustawy z dnia 06 kwietnia 1990 roku o Policji (Dz. U. z 2011 r. Nr 287, poz. 
1687 z późn. zm.) nakładają na Policję szereg enumeratywnie wymienionych zadań 
służących społeczeństwu i przeznaczoną do ochrony bezpieczeństwa ludzi oraz 
utrzymania bezpieczeństwa i porządku publicznego. Aby te zadania zostały w pełni            
i skutecznie zrealizowane przez funkcjonariuszy Posterunku Policji w Więcborku na 
terenie wymienionych wyżej gmin w sposób rzetelny i dający gwarancję ochrony przed 
przemocą, brutalnością, kradzieżami, wandalizmem i innymi zachowaniami 
naruszającymi dobro chronione przez prawo, wnioskujemy o zwiększenie stanu 
zatrudnienia o dodatkowe 5 etatów i przekształcenie Posterunku Policji w Więcborku na 
Komisariat Policji.  

Zwiększenie zasięgu terytorialnego do zakresu działania posterunku policji                  
w Więcborku, a tym samym objęciem ochroną i bezpieczeństwem zwiększonej liczby 
ludności, daje uzasadnioną podstawę do zmiany struktury jednostki. Przykładem tego 
będzie zwiększona do wykonywania ilość czynności operacyjno- rozpoznawczych, która 
znajduje swoje odzwierciedlenie we wzroście ilości postępowań karnych na przestrzeni 
ostatnich lat. Porównując ostatnie 10 miesięcy bieżącego roku do roku 2011 szczególnie 
wzrost nastąpił w zakresie: uszkodzenia mienia z 10 zdarzeń na 13, rozboje z 2 do 3, 
bójki, pobicia i uszkodzenia ciała z 0 do 2, itd.  

Pragniemy nadmienić, że co roku Władze samorządu więcborskiego przyczyniają się 
do poprawy stanu bezpieczeństwa na terenie gminy w formie przekazywania na konto 
celowe- Fundusz Wsparcia Policji środków finansowych z przeznaczeniem na 
rekompensatę pieniężną za dodatkowe służby policyjne, gdyż dotychczasowa obsada nie 
jest dostatecznie wystarczająca do zapewnienia bezpieczeństwa na terenie gminy.  

 
Wobec powyższego, wnioskujemy do Pana Komendanta o pozytywne rozpatrzenie 

naszego wniosku.  
W załączeniu przesyłamy projekt  uchwały intencyjnej Rady Miejskiej w Więcborku  

w sprawie przekształcenia Posterunku Policji w Więcborku na Komisariat Policji              
w Więcborku. „ 

 
Do powyższego Burmistrz  dodał, że zależałoby na podniesieniu rangi więcborskiego 
Posterunku i przekształcenie go na Komisariat stąd też takie działania poczyniono. 
 
Jako kolejny głos zabrał Komendant Powiatowy Policji, który już na samym wstępie 
wyraził zdziwienie, że dyskusja w temacie więcborskiego Posterunku podjęta została tak 
późno. Zapewnił, że takie rozmowy wcześniej przeprowadzone zostały na poziomie 
Starostwa Powiatowego w Sępólnie, Urzędu Miejskiego w Kamieniu oraz Urzędu Gminy  
w Sośnie po to, by wytłumaczyć cel reorganizacji struktur policyjnych, skąd zamysł takiego 
działania, na czym ma ono polegać, i jakie dzięki temu zamierzenia dzięki temu chce się 
osiągnąć. Co prawda nie otrzymał zaproszenia na sesję  aczkolwiek, co podkreślił to on 
odpowiada za bezpieczeństwo i struktury organizacyjne. Wskazując na odpowiednie akty 
prawne i przepisy w nich zawarte  podał, że to komendant powiatowy odpowiada za 
tworzenie posterunków i on też jest władny do utworzenia bądź likwidacji komisariatu. Realia 



XXI wieku wymuszają konieczność zmian w strukturach Policji, dziś nie może ona już 
funkcjonować na zasadach z lat 50-tych, 60-tych, czy 70-tych. Życie ewoluuje, rozwija się  
i w ślad za tym również Policja musi się reformować i dostosowywać do aktualnych potrzeb. 
Proces restrukturyzacji Policji nie jest procesem, który rozpoczął się w tym roku, i dotyczy 
wyłącznie Policji. Zmiany dotyczą również Państwowej Straży Pożarnej – utworzenie 
Centrum Ratownictwa, Wojsko poprzez zmniejszenie jej liczebności itd.  Na przestrzeni lat 
wiele w Policji się zmieniło tj. inna jest już dziś  baza transportowa, udoskonalono  
i wprowadzono nowe systemy informatyczne i pozostaje ocenić , czy ludzie dobrze pracują,  
czy są odpowiednio zarządzani, i czy nie można ich lepiej wykorzystać.  Komendant 
wspomniał również o reorganizacji w sferze ucywilniania pracowników, którzy pracowali na 
stanowiskach policyjnych ale swoje obowiązki sprawowali na płaszczyźnie administracyjnej 
tj. jako zaopatrzeniowcy, łącznościowcy, księgowe, sekretarki itp. To posunięcie sprawiło, że 
osoby mundurowe dotychczas sprawujące obowiązki na tych stanowiskach przeszły do pionu 
roboczego / wydział prewencji, wydział kryminalny/ zasilając szeregi służb zajmujących się 
typowa praca policyjną, natomiast na etaty zwolnione zatrudniano osoby cywilne. Duże 
przemiany nastąpiły również na płaszczyźnie kontaktów obywatel – policjant. Rozwinęła się 
sieć telefonii , w tym telefonii komórkowej umożliwiająca wszystkim obywatelom kontakt  
z jednostkami policji poprzez użycie numerów telefonów alarmowych. Wcześniej obywatel, 
chcąc zgłosić zdarzenie musiał się stawić bezpośrednio w danej jednostce policji. 
Przeprowadzone badania ankietowe na obszarze całego kraju wskazały, czego społeczeństwo 
oczekuje od Policji. Podano tu, że 47% obywateli oczekuje bezproblemowego dodzwonienia 
się do policjanta poprzez numery alarmowe /112 i 997/, na kolejnym miejscu wymieniona 
została szybka reakcja funkcjonariusza na dokonane zgłoszenie – 42,2%, następne miejsca 
dotyczą wykrywalności – 32%. Zagadnienie reorganizacji posterunków pojawiło się  
w momencie, kiedy on sam zweryfikował sytuację dochodząc do wniosku, że Policji  
i Państwa nie stać na to, by bezcelowo utrzymywać same budynki. Inna specyfika pracy 
dotyczy Posterunku w Więcborku, a inna najmniejszego - Posterunku w Sośnie. Posterunek  
w Sośnie składa się z policjantów dzielnicowych i ogniwa patrolowo – interwencyjnego, czyli 
policjantów którzy jeżdżą w terenie. Zadaniem policjanta i patrolu interwencyjnego jest być 
obecnym w rejonie.  Po co zatem pusty budynek skoro policjant będący w służbie jest  
w rejonie? To przecież nie budynek wzmacnia, zapewnia poczucie bezpieczeństwa i nie on 
przyczynia się do wykrywalności. Argumentacja, która przedstawia prasa tj. że mieszkańcy 
nie będą wiedzieli, gdzie zadzwonić nie ma uzasadnienia. Mało kto wie, jaki jest telefon do 
Posterunku w Więcborku, czy w Sośnie, generalnie mieszkańcy dzwonią pod nr 112 lub 997  
i zgłoszenia te odbierane są w głównym centrum dowodzenia zarządzania ludźmi, 
zarządzania informacją, a to znajduje się w Sępólnie. Dyżurny z Sępólna rozdziela zadania 
dyslokując odpowiednie patrole. Uważa zatem, że podnoszony problem połączenia nie 
istnieje. Podobnie też nie ma czegoś takiego, że Posterunek w Kamieniu, Sośnie, czy 
Więcborku jest zamknięty granicami administracyjnymi danej gminy. Służba pełniona jest  
w ciągłości i czasowej i obszarowej. Komendant wyraził zdziwienie informacją, że do zadań 
Posterunku w Więcborku będą dołączone pewne działania z obszaru Sośna i  Posterunek ten 
nie zostanie rozbudowany. Sytuacja zaś wygląda inaczej, gdyż po reorganizacji obsada 
Posterunku w Więcborku zostanie zwiększona o trzech funkcjonariuszy i dostanie połowę 
obszaru Sośna. Dziś na terenie Sosna pracuje trzech funkcjonariuszy, a Więcbork dostanie 
połowę tego terenu i trzech funkcjonariuszy.  
 
Przewodniczący RM  powiedział, że fakt, iż Burmistrz Więcborka i Rada wystąpili z taką 
inicjatywą ma w założeniu słuszne intencje tj. dobro mieszkańców i tego terenu za które 
Posterunek Policji w Więcborku będzie odpowiadał. Przyjęto też w założeniu, że prostszą 
sprawą będzie rozbudować naszą jednostkę i przekształcić Posterunek w Komisariat 



przejmując jednocześnie pięciu funkcjonariuszy pełniących dotychczas służbę w Sośnie. 
Według nas sytuacja byłaby wówczas klarowna – przejmujemy pięciu pracowników i teren 
Sośna. Celem było właśnie to nie mówiąc krótko „robienie pod górkę Komendzie 
Powiatowej”. Co więcej, słyszano, że i Komenda Powiatowa taki wniosek popiera zatem nie 
było tu innych zamiarów jak dobro i bezpieczeństwo mieszkańców gminy. Stał na 
stanowisku, że gdyby w Więcborku był Komisariat nie Posterunek i o trzech funkcjonariuszy 
więcej byłaby większa szansa spotkania na ulicy policjanta i ta propozycja, którą przedstawia 
Więcbork jest właściwa. Czas pokaże, czy Komenda Wojewódzka przyzna nam rację, czy też 
nie. Natomiast wprowadzane oszczędności ostatecznie i tak często idą kosztem zwykłego 
śmiertelnika. 
 
Komendant zapewnił, że działania Gminy odbiera jako pozytywne, na rzecz społeczeństwa. 
Chce jednak uzmysłowić, że nie można obejść prawa z pominięciem „czegoś”.  
 
Z tonu wypowiedzi Komendanta odnosi się wrażenie, że dostajemy trochę „ po głowie  
z góry”, a wydaje mi się, ze to akurat nie jest słuszne – Przewodniczący RM. 
 
Jeżeli chodzi o etatowość, koszty związane z funkcjonowaniem Policji są pokrywane  
z Budżetu Państwa – zgodnie z art. 13 ustawy o policji z dnia 6 kwietnia 1990r. W tym art. 
ust.4 określono „Na wniosek rady powiatu lub rady gminy liczba etatów policji w rewirach 
dzielnicowych i posterunkach na terenie powiatu lub gminy może ulec zwiększeniu ponad 
liczbę ustaloną na zasadach określonych w art. 12 ust. 2, jeżeli organy te zapewnią 
pokrywanie kosztów utrzymania etatów Policji przez okres co najmniej 5 lat, na warunkach 
określonych w porozumieniu zawartym między organem powiatu lub gminy a właściwym 
komendantem wojewódzkim Policji i zatwierdzonym przez Komendanta Głównego Policji”. 
Zgodnie z Zarządzeniem Nr 41 Komendanta Głównego Policji z dnia 28 września 2007 roku 
w sprawie szczegółowych zasad organizacji zakresu działań komendy komisariatów, w § 10 
jest legitymacja organu do tworzenia jednostek. W § 10 mowa jest, że „Komendant 
powiatowy Policji podejmuje decyzje w sprawach: 1) tworzenia, likwidacji lub 
przekształcania komórek w komendzie powiatowej Policji; 2) tworzenia lub likwidacji 
komisariatu Policji; 3) tworzenia, likwidacji lub przekształcania komórek w komisariacie 
Policji.” To komendant powiatowy, to ja powinienem być adresatem tego pisma , to ja 
podejmuje decyzje – mówił Komendant Powiatowy. 
 
Przewodniczący RM odniósł się do kwestii finansowania dodatkowych etatów policyjnych  
z budżetu gminy z możliwością przejścia po okresie lat pięciu jednego z nich na utrzymanie 
Skarbu Państwa. Wiadomo, o tym i Komendant zapewne wie również, że Komenda Policji 
odpowiedzialna jest za bezpieczeństwo, a Gmina za szereg innych spraw. Komenda mówi, że 
bezpieczeństwo będzie większe jeżeli gmina zabezpieczy dodatkowe środki i będzie 
partycypować w kosztach. Województwo mówi, że pobuduje chodniki, jeżeli gmina dołoży 
również swoje środki. Powiat też deklaruje wykonanie chodnika pod warunkiem uczestnictwa 
w kosztach zadania. Pytanie, - czy budżet gminy jest gumowy?, czy jest to worek bez dna? 
Gminie nieustannie przybywa obowiązków, a oprócz tego ciągle słyszy „wy też dajcie” Tylko 
z czego! To na Komendzie spoczywa obowiązek zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom, 
a mówi się, że jak będą dodatkowe pieniądze, to będzie lepiej. Pan Kujawiak przypomniał, że 
pomijając powyższe Gmina Więcbork uczestniczy w zabezpieczeniu środków na dodatkowe 
patrole, pomaga i będzie pomagać., bo chce współuczestniczyć w zapewnieniu 
bezpieczeństwa ale tylko do pewnych granic.  
 



Radny Jan Antczak włączając się do dyskusji stwierdził, że podczas niedawnego spotkania 
w Remizie OSP Więcbork, w temacie bezpieczeństwa, w którym uczestniczył również 
obecny Komendant, nikt nie podpowiedział, że można w Więcborku utworzyć komisariat 
policji. Wówczas reakcja radnych, samorządu byłaby też szybsza. Wnioskowano wówczas  
o środki z budżetu  Gminy na dwa dodatkowe etaty policyjne. Osobiście jest całym sercem za 
tym, by pięciu policjantów z Sośna przeszło do Więcborka i utworzono tu Komisariat. 
 
Nie ma takiej możliwości. Posterunek nie ma zadań związanych ogólnie z bezpieczeństwem 
ruchu drogowego tzn. nie ma policjantów ruchu drogowego. Za bezpieczeństwo ruchu 
drogowego odpowiadają policjanci ulokowani w  Komendzie Powiatowej. W Posterunku 
policji są policjanci dochodzeniowi ale nie prowadzi się czynności operacyjno-
rozpoznawczych - to robią policjanci z Sępólna, którzy nie zamykają się w granicach 
administracyjnych gminy Sępólno ale działają na terenie całego powiatu. Posterunek nie 
przewiduje możliwości powołania stanowisk funkcjonariuszy techników kryminalistycznych 
– policjantów zabezpieczających miejsce zdarzeń. Zgodnie z przepisami ci funkcjonariusze są 
ulokowani w Komendzie Powiatowej. W związku z trym, że Policja finansowana jest  
z budżetu, to ustalony budżet państwa w tym Policji określa stan zatrudnienia w policji, ilość 
funkcjonariuszy i ilość przyznanych pieniędzy. Reorganizacja Posterunków ma polegać 
jeszcze na tym, by zmniejszyć liczbę stanowisk kierowniczych. Gdybyśmy chcieli 
hipotetycznie utworzyć komisariat, to my nie zwiększamy ilość ludzi do pracy, a zwiększamy 
nadzór i kierownictwo. Trzeba utworzyć stanowisko komendanta, zastępcy komendanta  
i kierownika – trzy stanowiska kierownicze. Czy ta reorganizacja ma polegać na tym, że 
tworzymy więcej stanowisk kierowniczych? To byłby absurd! Chcemy przecież więcej patroli 
wysłać na ulice, a nie tworzyć nowe stanowiska biurkowe. Nazwa – czy posterunek, czy 
komisariat, jest też związana u nas z pewnym zaszeregowaniem. Komendant komisariatu, to 
jest stanowisko oficerskie, któremu przysługuje awans do stanowiska podinspektora  
wg terminologii wojskowej majora. My w Komendzie Powiatowej mamy tylko dwa takie 
stanowiska – Naczelnika Wydziału Kryminalnego oraz Naczelnika Prewencji Ruchu 
Drogowego. Wszelkie zmiany organizacyjne muszą odbywać się  w pewnych proporcjach. 
Zgodna musi być ilość oficerów, aspirantów, podoficerów i to musi być określone  
w przepisach szczegółowych. Gdybyśmy chcieli mieć jedno stanowisko oficerskie więcej, 
jako Komenda /a jako województwo musimy mieć pulę zamkniętą w przepisach/, to 
musielibyśmy komuś zabrać, komu? Innej jednostce? Zgodnie z przepisami normatyw 
etatowy został określony i pod względem technicznym nie ma możliwości. Czy chodzi nam  
o bezpieczeństwo? Czy chodzi nam o nazwę? Czy jak padło tu słowo – o prestiż? Przecież 
trzech policjantów Gmina dostanie więcej i na tej reorganizacji Gmina więcej na 
funkcjonariuszach najbardziej korzysta. 
 
Burmistrz Wi ęcborka mówił, że temat wywołano na sesji miedzy innymi po rozmowie  
z Kierownikiem Posterunku, Ajka prowadzona była na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/. 
Posiedzenie zostało zaprotokołowane i pewnego rodzaju dane zostały radnym podane. Podał, 
ze za czasów Komendanta Cholewy, Komendanta Łosina kierowano wnioski mieszkańców, 
radnych i burmistrza o podniesienie etatowości z uwagi na fakt, że poczucie bezpieczeństwa 
było niepełne, zwłaszcza w sezonie letnim, kiedy ruch i przepływ ludności na terenie gminy 
jest wzmożony. Nawiązując zaś do podanych przez Komendanta danych statystycznych 
zauważył, że akurat te należy traktować z pewną dozą wyważenia, gdyż często przekłamują 
one rzeczywisty obraz sytuacji. Wyniki często zależne są od miejsca przeprowadzania ankiet  
i grupy osób, która w niej uczestniczy. Jeżeli dane z więcborskiego Posterunku mówią, że już 
w tym roku o trzy wzrosły nam przypadki uszkodzenia mienia, rozboje o jeden, a pobicia  
z uszkodzeniami ciała o dwa, to są to fakty wobec których nie można przejść obojętnie.  Stąd 



też wielkie zaniepokojenie głos Gminy w sprawie. Wiadomym jest, że etaty przychodzą z 
góry dlatego adresatem pisma jest Komendant Wojewódzki Policji. Obecna obsada 
Posterunku Policji w Więcborku nie daje w odczuciu samorządu poczucia bezpieczeństwa. 
Poza tym corocznie Policja wnioskuje do Gminy Więcbork o zabezpieczenie w budżecie 
środków na dodatkowe służby policyjne, a przecież utrzymywanie Policji – dodatkowych 
etatów nie należy do zadań własnych gminy. Gmina to czyni, bo chce czuć się bezpieczniej. 
Warto jednak w końcu przynajmniej zaakcentować na wyższym szczeblu, że Gminie ciężko 
jest wygospodarować środki na zabezpieczenie wszystkich potrzeb społecznych, a także tych, 
które nie są zadaniem własnym jednostek samorządu terytorialnego. Co do pisma to 
oczywiście można w nim zmienić nagłówek i skierować je do Komendanta Powiatowego  
w Sępólnie Krajeńskim, a u dołu do wiadomości Komendant wojewódzki Policji  
w Bydgoszczy, bo jest to na razie projekt pisma. Pytanie jednak, czy Komendant nie chciałby 
aby Komenda Wojewódzka Policji zwiększyła mu ilość środków na etaty? 
 
To musielibyśmy rozmawiać nie w Więcborku ani w Bydgoszczy tylko w Warszawie  
i rozmawiać na temat projektu ustawy budżetowej. To przepisy ustawy o policji, 
rozporządzenia i zarządzenia określają, jaka jest wielkość zatrudnienia w danym garnizonie  
i to jest dopasowane do ustawy budżetowej. Jeżeli np. jakieś województwo chciałoby dostać 
sto etatów więcej, to dostanie ale pod warunkiem, że z innego te środki się zdejmie, bo liczba 
jest określona. Ja bardzo dziękuje Gminie Więcbork, która zawsze nas wspomaga nie tylko 
dobrym słowem i działaniem przy różnych akcjach - nawet prewencyjnych / chociażby 
monitoring/ . nie raz określamy swoje marzenia ale jesteśmy realistami i wiemy, że każdy 
może dać na tyle, na ile go stać. Wyciągamy rękę honorowo, bo wiemy, że Gmina ma 
również pewne zadania własne, a my w tych niektórych zadaniach pomagamy. Dotyczy to 
chociażby problemu ludzi nietrzeźwych – mówił Komendant Powiatowy. Kontynuując 
wskazał na perturbacje towarzyszące brakowi na terenie powiatu izby wytrzeźwień, który 
wymusza lokowanie nietrzeźwych w komendzie i absorbuje do ich dozoru dodatkowo dwóch- 
trzech mundurowych, którzy automatycznie wyłączeni są z pracy w terenie. Przeliczając to na 
służby dodatkowe finansowane z budżetu Gminy Więcbork mamy sumę 300,00 zł × 50 
nietrzeźwych zatrzymanych na terenie Więcborka, które w przeliczeniu dają  
kwotę 15.000,00 zł. Ilość patroli zwiększana jest poprzez służby ponadnormatywne i w jakiś 
sposób rekompensowany jest brak partoli na ulicy. Więcbork zyska na reorganizacji 
posterunków w kamieniu i Sośnie ponieważ małe posterunki nie mają możliwości utrzymania 
się – nie zapewniają ciągłości.  
 
Radny Stanisław Piłka zastanawiał się czego boi się Komendant. Przecież przy likwidacji 
Posterunku w Sośnie zejdzie etat kierownika i przybędzie policjant do służby w terenie.  
W jego ocenie funkcjonowanie komisariatu w Więcborku byłoby znaczącym wzmocnieniem 
dla Komendy w Sępólnie, której przecież nikt nie zamierza rozwiązać. 
 
Etatów nie ma. Komisariat, to inne etaty funkcyjne. Komisariat to wyższa grupa etatów – 
etaty z innej półki. Jeżeli chodzi o obsługę to dla o obywateli, mieszkańców generalnie nic się 
nie zmieni, bo dany dzielnicowy na danym terenie będzie. Komisariat nie z tego względu, że 
jest on inaczej zaszeregowany i obejmuje inne grupy funkcjonariuszy – Komendant 
Powiatowy. 
 
Radny Piłka ponownie zabierając głos zapytał, czy jeżeli przedmiotowe pismo zostanie 
skierowane do niego, a nie do Komendanta Wojewódzkiego opinia jego będzie pozytywna, 
czy negatywna? 
 



Najpierw musze takie pismo otrzymać – stwierdził Komendant. 
 
Ale jakąś opinie zdanie w tym temacie Komendant ma, zatem jeżeli ta odpowiedź z Pana 
strony jest negatywna to zwracamy się do Komendanta Wojewódzkiego –  radny Piłka 
  
Radny Antczak wtórując przedmówcy prosił aby Komendant odpowiedział, skoro jest jak  
stwierdził jest w tych sprawach władny, czy będzie komisariat, czy też go nie będzie? 
 
Przewodniczący RM tłumaczył, że kierując pismo do Komendy Wojewódzkiej samorząd  
zdaje sobie sprawę, że przy reorganizacji Policji w powiecie zdarza się / i ma to zapewne 
miejsce w tym przypadku/ , że inny interes w tej sprawie ma powiat – Komendy powiatowej, 
a inny interes jest władz Gminy. Komendant nie powinien być zdziwiony, że Gmina wybiera 
kierunek, który uważa za korzystniejszy dla siebie.  
 
Radny Henryk Szwochert powiedział, że po informacjach, które Komendant zawarł  
w swoich wypowiedziach dotyczących m.in. jego władztwa w nadawaniu terenu działania 
danych posterunków, tego, że nikt nie zamyka swego działania na terenie danej gminy  
i policjanci z innych rejonów również interweniują w innych gminach nasuwa mu się jedno 
proste pytanie: kiedy nastąpi likwidacja Posterunku w Więcborku? 
 
To trak jakby mnie Pan zapytał, kiedy będzie EURO w Polsce – odpowiedział Komendant 
 
Radny Waldemar Kuszewski prosząc o głos podał, że jeżeli chodzi o bezpieczeństwo na 
terenie gminy Więcbork, to odczucia społeczne są różne. Jedni są zadowoleni, inni narzekają 
mówiąc, że tych policjantów jest za mało. Faktem jest również to, że wiele osób zgłasza brak 
policjantów dzielnicowych, których nie widać w mieście. Radny chciał, by Komendant 
wyjaśnił, jaki jest obecny stan kadrowy w Posterunku w Sośnie, gdyż Przewodniczący 
wspomniał o pięciu etatach, a on sam wskazywał na trzy i te miałyby przejść do Więcborka. 
Przyznał tez, iż poniekąd rozumie wzburzenie Komendanta, że pismo, czy projekt uchwały 
który został przygotowany na sesję, nie zostało skierowane do niego, bo na to wskazuje 
prawo. Nie wie dlaczego Burmistrz stwierdził, że należy je kierować od razu do Komendy 
Wojewódzkiej a nie zgodnie z prawem do osoby decyzyjnej. Pozostaje pytanie, czy Pan 
Burmistrz już takie pisma do Komendanta kierował, i czy uzyskał odpowiedź negatywną ? 
Przyznał, że rozumie tzw. „prestiż”, jeżeli chodzi o nazwę – czy będzie to posterunek, czy 
komisariat ale przecież radnym nie tyle zależy na nazwie, jaką ostatecznie będzie miała 
siedziba Policji w Więcborku ile na tym, żeby było jak najwięcej etatów policyjnych - 
policjantów tych, którzy będą widoczni na mieście, i tych którzy będą interweniować  
w różnych sprawach. Prosił, by Komendant wyjaśnił również to, czy zmiana Posterunku na 
Komisariat, gdzie będzie musiał być etat kierownika, zastępcy itd. tj. etaty głównie funkcyjne, 
zmieni coś na korzyść gminy. Uważał, że warto się bić o to by policjantów było, jak najwięcej 
ale z tego, co usłyszał od Komendanta nie ma większego sensu bicia się o utworzenie 
komisariatu. 
 
Radna Grażyna Witczak  chciała, by Komendant doprecyzował , czy ilość pracowników 
terenowych w obrębie powiatu zostaje taka sama, czy ilość patroli zostaje taka sama, i czy nie 
zmniejszy się ilość patroli na terenie gminy Więcbork. Wiadomo, że szczególnie patrole 
nocne obejmują swoim zasięgiem dwie gminy, czy zatem nie istnieje tu zagrożenie, ze będzie 
ich mniej? 
 



Radny Roman Mroczkowski nawiązał do przedstawionych przez Komendanta statystyk 
dotyczących głównie Sośna, Więcborka i Sępólna.  Zauważył, że Posterunek w Sośnie czynny 
jest zapewne od godz. 7:00 – 15:00, kiedy gros zdarzeń pojawia się w godzinach wieczornych 
i nocnych. W takim przypadku siłą rzeczy w momencie zaistnienia sytuacji na miejscu 
pojawia się najbliższy partol z Więcborka, czy Sępólna. Może należałoby, zdaniem radnego 
zmienić godziny funkcjonowania Posterunku, lub zmienić na dyżur 24 godzinny. Sprawa 
będzie wówczas prosta posterunek pozostaje w takiej samej obsadzie lub zwiększonej  
o jednego funkcjonariusza, a ilość interwencji Sośna wzrośnie o 100%, bądź 50%.  
 
Radny Mariusz Wobszal  wnioskował, że z poczynionych zmian będą oszczędności, czy 
zatem w związku z tym powstaną nowe etaty dla zwykłych policjantów. Jego zdaniem 
wydatki, które odejdą przez likwidację nakładów na infrastrukturę w Kamieniu i Sośnie mogą 
przejść na utworzenie nowych etatów. W Więcborku przewidziane są trzy dodatkowe etaty 
ale, czy poprzez poczynione oszczędności będzie je można zwiększyć nie o trzy,  
a np. o sześć etatów?  
 
Radny Marian Kielich również prosił o wyjaśnienie, czy dobrze zrozumiał, że jeżeli będzie 
Komisariat przybędą w Więcborku dwa etaty funkcyjne, które wyłączone będą z pracy  
w terenie. 
 
Komendant Powiatowy odpowiedział, że na dzień dzisiejszy normatyw dla posterunku 
policji zakłada czternastu funkcjonariuszy. Gdyby posterunek przekształcono na komisariat 
zgodnie z przepisami można byłoby dołożyć tylko jedną osobę. Minimum zatrudnienia dla 
komisariatu wynosi piętnaście osób. W takim założeniu wątpliwe jest zwiększenie poczucia 
bezpieczeństwa, gdyż taki układ powoduje wzrost stanowisk funkcyjnych. Dlatego nie sama 
nazwa stanowi o bezpieczeństwie, czy sile danej komórki. Przeprowadzona reorganizacja 
powoduje, że Komenda Powiatowa wraz z posterunkami nie traci żadnego etatu i nadal 
zarządza taką samą ilości etatów lokując je w innych miejscach. Na dziś w Sośnie jest trzech 
funkcjonariuszy ale etatów jest pięć, dwa z nich to wakaty. Wśród tych osób, które przejdą do 
Więcborka jest: jeden dzielnicowy, jeden funkcjonariusz patrolowo-interwencyjny i jeden 
funkcjonariusz po reorganizacji stanowiska kierowniczego. Obniżone zostają dwa stanowiska 
kierownicze, a podwyższone o dwie grupy robocze. Kontynuując mówił, że małe struktury, 
taj jak ta w Sośnie, nie zapewniają ciągłości. Posterunki nie pracują od 7:00 – 15:00 ale 
pracują w systemie zmianowym ale w niektórych sytuacjach jeżeli jest to np. dzielnicowy  
w porze dziennej może on pełnić służbę samemu. W porze wieczorowo-nocnej służba musi 
być pełniona w dwie osoby. Reorganizacja ma na celu zwiększenie poczucia bezpieczeństwa, 
lepsze zarządzanie siłami – zasobami ludzkimi przez dyżurnego. To, ze mogą wystąpić jakieś 
oszczędności jest wiadome ale w rzeczywistości ich nie będzie ponieważ wydatkowane 
zostaną na bezpieczeństwo. Jeżeli będzie więcej patroli, to co prawda nie zapłacimy za 
budynek ale zapłacimy za paliwo.  
 
Przewodniczący RM uważał, że  dyskusja w tej kwestii powinna zostać już na tym etapie 
zamknięta, bo raczej wszyscy zgłosili swoje uwagi. Sam po wypowiedziach Komendanta, nie 
oceniając, czy były one słuszne, czy nie, wnioskuje, że Komendant będzie bronił stanowiska, 
które nie jest zgodne z oczekiwaniami radnych i władz gminy. Zadawał sobie, jednak pytanie, 
czy Rada i Burmistrz w tak łatwy sposób mogą się temu poddać. Pytanie, czy nagłówek tego 
pisma powinien zawierać adresata w osobie Komendanta Komendy Powiatowej z adnotacją 
do wiadomości Komendant Komendy Wojewódzkiej, czy odwrotnie ? On sam jest zdania, ze 
pismo powinno zostać przekazane w takiej formie, jak przedstawiono czyli do Komendy 
Wojewódzkiej ale to jest tylko jego zdanie, a zadecyduje głosowanie. Po wysłuchaniu racji 



Komendanta Powiatowego wcale nie uważa, że nie jest ona słuszna ale jest ona inna niż racja 
samorządu. 
 
Chciałbym usłyszeć odpowiedź Burmistrza, dlaczego pismo, czy nawet projekt uchwały, 
który został nam przedstawiony jest skierowany do Komendanta Wojewódzkiego Policji  
w Bydgoszczy, a nie do Komendanta Powiatowego w Sępólnie. To jest tak, jak ja bym 
wnioskował o naprawienie drogi gminnej, a wniosek złożyłbym do Wojewody. Chyba jakaś 
kolejność jest i jeżeli przepisy mówią, ze komendant powiatowy o tym decyduje, to pismo 
winno trafić najpierw do niego, a jeżeli odpowiedź Komendanta będzie dla nas 
satysfakcjonująca  możemy próbować innych środków, czy dalszego postępowania. 
Prosiłbym też o zastanowienie się nad kwestią tego komisariatu. Może Burmistrz mi odpowie 
- co miałaby spowodować zmiana Posterunku na Komisariat, w jakim stopniu miałaby ona 
zwiększyć nasze bezpieczeństwo w gminie. Zgodzę się z tym, żeby tych funkcjonariuszy na 
terenie gminy było jak najwięcej, patroli było jak najwięcej zagłosuje „za” ale cały czas nie 
wiem, co ma dać zmiana nazwy – mówił radny Kuszewski.   
 
To bardzo proste. Jaka jest Panie Komendancie minimalna obsada Komisariatu? – pytał 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Piętnaście – odpowiedział Komendant Powiatowy. 
 
To ma Pan już odpowiedź – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Piętnaście etatów: kierownik, komendant, za-ca komendanta, do pracy mamy dwunastu ludzi. 
Dziś przy posterunku mamy czternaście w tym jeden kierownik wyłączony tj. trzynastu 
policjantów, dodaje trzech czyli szesnastu do pracy w terenie – podał Komendant 
Powiatowy. 
 
Trudno powiedzieć, że ta trójka nic nie robi – Przewodniczący RM. 
 
No właśnie, to chciałem powiedzieć. U nas też jest kilku kierowników w Urzędzie ale to nie 
jest przecież tak, że oni siedzą i „kręcą młynka palcami”, tylko pracują i mam nadzieję,  
że w Policji jest tak samo. To jest odpowiedź na część pytania p. Kuszewskiego, a  dlaczego 
do Komendanta Wojewódzkiego Policji? Dlatego, że środki przechodzą z budżetu państwa 
poprzez Komendanta Wojewódzkiego. Dobrze mówię? – Burmistrz Więcborka 
 
Ale nieetatowe. Etaty z budżetu, z ustawy budżetowej –  doprecyzował Komendant 
Powiatowy.  
 
Ale wnioskować komendant Wojewódzki może wyżej do Komendanta Głównego? – 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
To tak, jakby do Premiera wnioskować o zwiększenie budżetu dla Policji – Komendant 
Powiatowy. 
 
W każdym bądź razie nigdy nie zarzucano nam, jeżeli wnioskowaliśmy do Komendanta 
Wojewódzkiego o zwiększenie etatów, o zwiększenie struktury naszego Posterunku. Zawsze 
było to zgłaszane do Komendanta Wojewódzkiego Policji i nie było żadnego kłopotu. Jeżeli 
jednak chodzi o mnie to jestem otwarty i mogę przekierować to do Pana Komendanta 
Powiatowego z powiadomieniem Komendanta Wojewódzkiego. Uważam , że jeżeli Policja 



przyjrzała się swoim strukturom i znalazła jeszcze wolne środki na etaty, które uważamy, ze 
tu są potrzebne, to byłoby bardzo wskazane. Ja się nie upieram, to Państwo musicie podjąć 
decyzję, czy ten projekt zatwierdzacie, czy go odrzucacie. Byłbym jednak za utrzymaniem 
Komendanta Wojewódzkiego, by nadać rangę sprawie – Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Przewodniczący RM stwierdził, że jeżeli pismo zostanie skierowane do Komendanta 
Wojewódzkiego, to ten będzie czuł się w obowiązku udzielić na nie odpowiedzi. Jeżeli zaś 
otrzyma on je jedynie do wiadomości, to tak też może je odebrać i zareagować na nie lub nie. 
Gdyby Komendanta Powiatowego nie było na sesji miałby wątpliwości, co do jego 
stanowiska w tej chwili  utwierdził się jednak w przekonaniu, że to co jest przygotowane jest 
słuszne i tak należy sprawę pokierować, by zawalczyć o swoje. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - Przewodniczący Komisji Rolnictwa /…/ p. Stanisław 
Piłka  powiedział, że temat został przedyskutowany na posiedzeniu Komisji i wszyscy 
członkowie byli za przejęciem funkcjonariuszy z Sośna do Więcborka i utworzeniem  
w Więcborku Komisariatu. Kiedy obradowano nie znano procedur związanych  
z ukierunkowaniem pisma w tej sprawie. Niemniej po wypowiedzi Komendanta, która ma 
wydźwięk negatywny obrany adresat wydaje się być słuszny. 
 
Komendant Powiatowy zapytał, czy jeżeli hipotetycznie dołożyć  cały obszar gminy Sośno  
z pięcioma etatami bez zmiany nazwy posterunku na komisariat, Komisja zaopiniowałaby to 
pozytywnie? 
 
Komisja zaopiniowała to pozytywnie – radny Piłka. 
 
To o czym my tu mówimy? O nazwie? – Komendant Powiatowy. 
 
Czy patrol z Więcborka szybciej dojedzie do Dziedna, czy z Wałdowa szybciej dojedzie do 
Dziedna? – Komendant Różański. 
 
Dlaczego z Wałdowa nie z Sępólna?  - radny Piłka. 
 
Ponieważ jest to obszar Sępólna a w tamtym rejonie zawsze jest codziennie patrol – 
Komendant Powiatowy. 
 
Myślę, że współpraca pomiędzy jednym Komisariatem, a drugim jest jak najbardziej 
wskazana . nie można dzielić w ten sposób, że „to jest wasza sprawa i my się do tego nie 
mieszamy”. Jeżeli Pan sugeruje, że chodzi przede wszystkim o bezpieczeństwo obywateli, to 
my w tym kierunku idziemy – Radny Piłka. 
 
Radna Grażyna Witczak zauważyła, że z tego, co zostało powiedziane wynika, że 
wnioskodawca nie wycofuje projektu uchwały i nie zmienia też jej treści Poza tym każdy  
radny wyrobił sobie opinie w danym temacie, zatem dalsza dyskusja nie ma sensu. 
 
Radny sejmiku Wojewódzkiego Pan Marek Witkowski wskazał, że dwa lub trzy miesiące 
temu na sejmiku przyjęto informację Komendanta Wojewódzkiego odnośnie restrukturyzacji 
Policji w naszym Województwie i chodziło tu o posterunki, czy też komendy. Informacja 
została przyjęta i można oczywiście mieć do niej zastrzeżenia, uwagi itd. ale decyzja odnośnie 
struktur nie leży ani w kompetencji gminy, ani powiatu. Jeżeli właściwym jest komendant, 
czy jakaś władza naczelna, a gmina może tylko opiniować, to rzeczywiście można 



wnioskować o komisariat w Więcborku ale prawdopodobnie odpowiedź będzie negatywna. 
Jego zdaniem Rada powinna jedynie ograniczyć się do przyjęcia informacji o planowanych 
zmianach, podyskutować o ich plisach i minusach i to wszystko. Natomiast żeby wnioskować 
w tej sprawie nie ma do tego podstaw prawnych. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński zmieniając temat prosił, by służby policyjne zwróciły uwagę 
na transport ciężki, który omija objazd ulicą Dworcową i przejeżdżają przez centrum 
Więcborka. Jest to problem i należałoby się nim niezwłocznie zająć. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 5 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 6 radnych 

 
Po głosowaniu Przewodniczący RM ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 8 Projekty uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2013 rok omówiła Skarbnik 
Gminy p. Alina Kruk. 
 
Rozpoczynając Pani Skarbnik przypomniała, że ustawa nakłada na gminy obowiązek 
przedłożenia Radzie do dnia 15 listopada projektu uchwały budżetowej na kolejny rok. 
Sporządzanie projektu wymusza weryfikację wydatków i dochodów. Wydatki bieżące – to co 
jest należy utrzymać, wydatki majątkowe – to, co planowane jest w gminie stworzyć. 
Dochody, na które Gmina za pośrednictwem Rady ma wpływ i udział tych dochodów  
w strukturze budżetu nie jest zbyt duży, bo większość dotacji, czy subwencji otrzymywana 
jest z zewnątrz ale środki pochodzące z opłat i podatków są tymi, o które należy zadbać. Przy 
szacowaniu tych dochodów, na które Gmina ma realny wpływ również nie ma dowolności 
ponieważ obwieszczenia Ministra Finansów określają / np. podatek od nieruchomości  
i podatek od środków transportowych / maksymalne stawki, jakie mogą zostać naliczone,  
a w przypadku podatku leśnego i rolnego zastosowanie określonej stawki zależne jest od 
obwieszczenia Głównego Urzędu Statystycznego. 
 
a) Podatek od nieruchomości – przedłożony projekt przygotowany został przy założeniu 

wzrostu dochodów z tego tytułu o ok. 4%.  Stawki maksymalne na 2013r. w porównaniu 
ze stawkami z roku 2012 również wzrosły o co najmniej 4%. Wahania są od równych 4% 
do 4,76%. Proponując taki projekt starano się również nie przekraczać progu 
procentowego, jaki przyjęty został przy kalkulacji Budżetu Państwa. 

 
• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków – w projekcie przekazanym radnym 
stawka wynosiła 0,73 zł jednakże zgodnie z sugestią radnego Kuszewskiego zgłoszona 
na posiedzeniu Komisji Budżetu /…/  i autopoprawką zgłoszoną do tego projektu 
przez Burmistrza Więcborka stawka ta, a by utrzymać 4% wzrost, wynosi 0,74 zł od 
1 m² powierzchni,  

• pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,51  zł  
od 1 ha powierzchni,  



• pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,23  zł od 1 m² powierzchni;  

 
• mieszkalnych - 0,71  zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  
• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 18,20  zł od 1 m² 
powierzchni użytkowej,  

• zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym – 10,65 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

• związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  
o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń           – 
4,63 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

• od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,01 zł od 1 m² powierzchni 
użytkowej;  

• od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy 
z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2010 r. Nr 95, poz. 
613 z późn. zm.). 

 
Opinia Komisji Bud żetu /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Andrzej Wenda zgłosił propozycję aby stawkę podatku dla nieruchomości 
związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  
o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń  – 4,63 zł  
od 1 m² powierzchni użytkowej zrównać ze stawką 18,20 zł tj. przewidzianą dla 
nieruchomości  związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 18,20  zł od 
1 m² powierzchni użytkowej. Radny uważał, że prywatne gabinety lekarskie oraz 
dentystyczne, to też rodzaj działalności gospodarczej, zatem jego wniosek jest taki, by  
w obu przypadkach stawka wynosiła 18,2o zł od 1 m² powierzchni użytkowej. 
 
Radny Waldemar Kuszewski dziwiąc się, że Skarbnik nie „wyrwała się”, by odpowiedzieć 
na powyższe, zwrócił uwagę, że wymiar maksymalny przedmiotowej stawki, jaki jest w 
ustawie na 2013 rok wynosi 4,63 zł. 
 
Ja mówię o prywatnej działalności gospodarczej – radny Wenda. 
 
Skarbnik Gminy mówiła, że prywatne gabinety lekarskie z racji prowadzonej działalności 
gospodarczej składają deklarację o tym, jaką  powierzchnię przeznaczają na gabinet. 
Wówczas, jej zdaniem,   to podlega stawce związanej z prowadzoną działalnością 
gospodarczą tj. 18,20 zł. Stawka 4,63 zł jest stawką maksymalną ogłoszoną w obwieszczeniu 
Ministra Finansów i zgodnie z sugestią radnego Kuszewskiego nie może zostać podniesiona.  
 
Radny Kuszewski poprosił, by w temacie wypowiedział się Radca Prawny UM. 
 
Radca Prawny wyjaśnił, że  działalność stomatologiczna jest działalnością leczniczą i taka 
też powinna być wobec niej stosowana stawka podatku tj. 4,63 zł. 
 



Przewodniczący RM zapytał, czy w takim razie radny Wenda wycofuje swój wniosek. 
 
Radny Wenda wniosek podtrzymał. 
 
Radny Kuszewski zwrócił się ponownie do Radcy Prawnego UM, by ten odpowiedział, czy 
Rada może głosować nad wnioskiem, który jest sprzeczny z ustawą. 
 
Moim zdaniem padł wniosek i powinien zostać przegłosowany – odpowiedział Radca 
Prawny UM. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem wniosku głosowało - 2 radnych 
Przeciwnych    - 7 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Jedna radna nie wzięła udziału w głosowaniu. 
 
Wniosek upadł 
 
Po tym przegłosowano projekt uchwały. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
b) Podatek rolny – projekt tej uchwały zakłada oszacowanie stawki stanowiącej podstawę 

do naliczania podatku rolnego. Punktem wyjścia do skalkulowania tej stawki jest średnia 
cena skupu żyta za trzy pierwsze roku 2012 i zgodnie z Obwieszczeniem GUS stawka ta 
wynosi 75,86 zł. Stawka obowiązująca w gminie Więcbork w roku 2012, to 55,00 zł za 
kwintal, a stosując przyjęte kryterium wzrostu – 4% stawka proponowana na rok 2013 
wynosi 57,20 zł . 
 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
Opinia Komisji Bud żetu /…/ - pozytywna. 
 
Uwag ze strony radnych nie było 
Na sali 13 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
 
c) Opłata targowa –  
 
• Przy sprzedaży krajowych produktów rolnych z samochodu,  

ciągnika, wozu, stoiska      - 14,50 /aktualnie 
obowiązująca 14,00 zł/ 



• Przy sprzedaży małych ilości produktów rolnych lub  
przemysłowych z ręki, kosza, wiadra, torby, skrzynki  -   6,50 / aktualnie 
obowiązująca 6,00 zł/    

• Przy sprzedaży produktów przemysłowych i innych   
z samochodu, stoiska – od jednego zajętego sektora  - 33,00 / aktualnie 
obowiązująca 32,00 zł/ 

 
Opłata targowa nie może przekroczyć kwoty 757,79 zł. dziennie, a forma poboru pozostaje  
w formie niezmienionej.   
 
Opinia Komisji Bud żetu /…/ - pozytywna. 
 
Pytań nie wniesiono 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
d) Podatek od środków transportowych – ten rodzaj podatku cechuje się złożonością jeżeli 

chodzi o same środki transportu, jak i dalszą kategoryzację. Stawki maksymalne 
opublikowane przez Ministra finansów na 2013 rok w porównaniu z maksymalnymi na 
2012 rok wzrosły o ponad 11%. Projekt przedłożony przez Burmistrza Więcborka zakłada 
4% wzrost, przy czym w pewnych pozycjach może on się wahać nieznacznie plus, minus 
4% z uwagi na to, by stawki te były w pełnych złotych, gdyż ułatwi to naliczanie stawek 
za poszczególne miesiące posiadania danego środka transportu. Minister określa stawki 
maksymalne oraz minimalne, stawki proponowane przez Burmistrza Więcborka po 
uwzględnieniu 4% wzrostu mieszczą się w widełkach dla poszczególnych pojazdów 
zarówno w zakresie zarówno maksymalnych, jak i minimalnych stawek. 

 
Opina Komisji Budżetu /…/ - pozytywna 
 
Uwag nie wniesiono. 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
e) Podatek leśny – stawka tego podatku uzależniona jest od ceny drewna za trzy pierwsze 

kwartały, która zgodnie z komunikatem GUS 186,42 zł. Po zastosowaniu przelicznika 
zgodnego z ustawą, na 2013 rok stawka za hektar gruntów podlegających podatkowi 
leśnemu wynosić będzie w gminie Więcbork 41,01 zł. / w roku bieżącym wynosi  
41,07 zł/.  

 
f) Zwolnienia z podatków – obecnie funkcjonująca uchwała zawiera w § 1 podpunkty od 

 a-e. Przedłożony projekt nowej uchwały oprócz powyższych podpunktów zawiera dwa 
dodatkowe : 
f – budynki, budowle i grunty związane z prowadzeniem cmentarzy 
g – budowle lub ich części stanowiące  sieci wodno-kanalizacyjne wraz z uzbrojeniem  
i urządzeniami, którymi doprowadzana jest woda i odprowadzane ścieki, które zostały 
wybudowane po dniu 1 stycznia 2010 roku. 



Chodzi zatem o uwzględnienie w zwolnieniach dwóch dodatkowych elementów. Zmiana  
w zapisach dokonana została w związku z wnioskiem, jaki wpłynął do Burmistrza  
w miesiącu wrześniu z Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku, w którym to Spółka 
wnioskuje o powyższe zwolnienia. Z kalkulacji, jakie przedłożyło ZGK do wniosku z tyt. 
naliczeń podatku od tych dwóch pozycji wymiar podatku na 2012 rok w stosunku do roku 
2011 wzrósł o 124.620,51 i ten fakt zdaniem Zakładu może znacząco wpływać na poziom cen 
wody. 
 
Opinia Komisji Bud żetu /…/ - negatywna. Największe kontrowersje wzbudziły podpunkty 
f i g . Komisja maiła wątpliwości, co do tego, czy fakt zwolnienia będzie miał jakikolwiek 
wpływ na obniżenie stawek za wodę i ścieki stąd też negatywna jej opinia. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski wskazując na datę pisma ZGK tj. 29 września i fakt, że 
projekt budżetu ostatecznie został domknięty w listopadzie, pytał Burmistrza Więcborka, czy 
ten  planując dochody budżetu ujął zmniejszenie wpływów z podatku o kwotę proponowaną 
przez ZGK. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że zwolnienie nie zostało ujęte. 
 
Radny Kuszewski ponownie zabierając głos, zapytał, czym kierował się Burmistrz 
przedstawiając radnym projekt budżetu, w którym nie uwzględnił przedmiotowych zwolnień, 
a przedstawił radnym propozycje zwolnień, które te rzeczy obejmują. 
 
Jak Pan słusznie zauważył, z wrodzoną sobie bystrości, to są tylko projekty, a projekty 
podlegają dyskusji i zmianom. Dopiero Państwo po uzgodnieniu ostatecznego kształtu nad 
nim głosujecie i jeżeli zaszłaby taka potrzeba nastąpiłyby w projekcie zmiany, co jest 
dopuszczalne prawem – Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Panie Burmistrzu ja tylko chciałbym zauważyć jedno – aż się prosi aby projekty uchwał, które  
dotyczą podatków budżetu 2013 roku były spójne z projektem budżetu, który Pan 
przygotował. Natomiast tutaj tej spójności nie ma. Myślę, że jest Pan tego świadomy, że 
podjęcie przez nas uchwały proponowanej przez Pana powoduje zmniejszenie o 124.000,00 zł 
wpływów do budżetu, co powoduje również konieczność zmiany Pana budżetu o 124.000,00 
zł zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków, w tym przede wszystkim po stronie 
wydatków – mówił radny Kuszewski. 
 
Wszystko odnosi się do projekt, ja sobie zdaję sprawę z tych potrzebnych zmian, natomiast 
Państwo jesteście na tyle przewidywalni, ze mogłem to umieścić w projekcie budżetu – 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Przeciwnych przyjęciu uchwały - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Uchwała nie została podjęta. 



 
 
g)  Opłata za psa – wysokość tej opłaty proponowano pozostawić na tym samym poziomie 

tj. w kwocie 40,00 zł  i ta obowiązywać będzie w roku 2013.  Dlatego też nie 
wywoływano nowego projektu uchwały. 

 
Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2013 rok” przedstawiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 
 
Zgodnie z art. 5a ustawy z 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  
i wolontariacie Rada Gminy musi w terminie do 30 listopada uchwalić program współpracy  
z organizacjami pozarządowymi. Plan taki musi być przekonsultowany z przedstawicielami 
organizacyjnymi, co miało miejsce29 października 2012r. Organizację w okresie od 15 – 26 
października mogły zgłosić swoje uwagi za pośrednictwem formularza dotyczącego zmian.  
W wyznaczonym terminie nie wpłynęła żadna uwaga.  
 
Opinia Komisji O światy /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński, który uczestniczył w Komisji przekazał, że po raz drugi 
zgłosił apel stowarzyszeń, by w przyszłym roku budżet przeznaczony na ich działalność 
został zwiększony, bo od wielu lat pozostaje on w takiej samej wielkości.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 10 Projekty uchwał dotyczące ochrony przyrody przedstawił Podinspektor UM  
p. Maciej Ryduchowski. 
 
a) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 
b) w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody. 
 
Z uwagi na fakt, że projekty uchwał dotyczyły jednej sprawy i niejako jedna wynikała  
z drugiej p. Ryduchowski omówił je wspólnie. 
Kwestie dotyczyły Alei Dębowej w Sypniewie  i miały na celu uaktualnić oraz zweryfikować 
daną formę ochrony przyrody. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa odnośnie  dwóch projektów /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Grażyna Witczak zapytała, czy jeżeli formą ochrony w tym przypadku jest Aleja  
w skład której wchodzi określona ilość drzew, jak wywołany projekt będzie się miał do 
wcześniejszej uchwały wskazującej konkretna ilość – stan. Czy w tym przypadku bardziej 



prawidłowa formą nie byłoby zniesienie tamtej uchwały i ustanowienie nowej dla mniejszej 
ilości drzewostanu? 
 
Pan Ryduchowski wyjaśnił, że projekt drugiej uchwały takie dookreślenie zakłada tj. mówi  
o pozostawieniu 158 drzew po zniesieniu formy ochrony z ośmiu sztuk drzew, które mogą 
zostać usunięte lub dokonane może zostać skrócenie korony  i pozostaną jako element Alei 
ale już nie jako pomnik. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych 

 
Głosowanie projektu w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 

Głosowanie projektu w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody. 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad.11-13 Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem gminy Więcbork omówił 
Kierownik Referatu UM p. Michał B ąk. 
 
a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz zniesienie współwłasności nieruchomości 

zabudowanej położonej w Wituni. 
 
Sprzedaż oraz zniesienie współwłasności poprzez  wyodrębnienie samodzielnych lokali   
dotyczy pomieszczeń strychowych budynku położonego przy ul. W. Witosa  
w Wituni.  Zniesienie współwłasności nastąpi  w taki sposób, że Gmina Więcbork stanie się  
współwłaścicielem lokalu mieszkalnego nr 1 stanowiącego pomieszczenia świetlicy wiejskiej 
zaś osoby fizyczne będące współwłaścicielem nieruchomości zostaną współwłaścicielami 
lokalu mieszkalnego nr 2 obejmującego dotychczas wynajmowane przez nich pomieszczenia 
z całym strychem. Powyższe dotyczy nieruchomości Państwa Flis. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna  
 
Uwag nie wniesiono 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
b) w sprawie zmiany nazwy ulicy w Więcborku. 
 
Zmiana polega doprecyzowaniu  nazwy z Aleje 600-lecia na Alei 600-lecia. Wszyscy 
mieszkańcy w dowodach osobistych  ma wpisaną nazwę Aleja 600-lecia zdecydowano  
o wywołaniu uchwały i dokonaniu stosownej korekty. 
 



Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna  
 
Uwag nie wniesiono 
Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
c) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

 
Projekt uchwały jest niejako kontynuacją przejmowania nieodpłatnie od Agencji terenów, 
które  w przyszłości  Gmina może zainwestować. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna  
 
Pytań nie było. 
Na sali 13 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na 2013 rok przedstawiła 
Skarbnik Gminy p. Alina Kruk. 
 

UZASADNIENIE 

Zmian dokonano na podstawie: 
1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 

WFB.1.3120.81.2012/26 z dnia 25 października 2012 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 123.231,00 zł. z przeznaczeniem na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

2. Pisma MGOPS w Więcborku nr DFK.3011.16.2012 z dnia 13 listopada 2012 r. 
dotyczącego zmian w planie wydatków w dziele 852 dokonanych w związku z 
niewykorzystaniem przez MGOPS w Więcborku środków na realizację poszczególnych 
zadań. 

Ponadto: 
1. Zmian w planie dochodów w rozdziale 60016 § 0570 o kwotę 1.200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ środków z tytułu nałożenia przez Inspektora Transportu Drogowego kary 
pieniężnej z tytułu przekroczenia przez samochód ciężarowy dopuszczalnej wielkości 
parametru pojazdu. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0750 o kwotę 14.750,00 zł. 
dokonano z uwagi na zmniejszone od planowanych dochody z tytułu najmu i dzierżawy 
składników majątkowych. 

3. Zmian w planie dochodów majątkowych w rozdziale 70005 § 0770 o kwotę 47.000,00 
zł. dokonano z uwagi na wpływ środków z tytułu zwiększonej sprzedaży nieruchomości 
należących do zasobów gminy. 

4. Zmian w planie dochodów w rozdziale 70005 § 0920 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ środków z tytułu odsetek za zaległe czynsze przejęte przez Gminę 



Więcbork od zlikwidowanego zakładu budżetowego AZK w Więcborku. 
5. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75023 § 0690 o kwotę 2.650,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ kosztów wystawionych upomnień. 
6. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75615 § 0340 o kwotę 200 zł. dokonano z uwagi na 

wpływ podatku od środków transportowych od osób prawnych. 
7. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75615 § 0910 o kwotę 700 zł. dokonano z uwagi na 

wpływ odsetek od zaległości podatkowych podatków od osób prawnych. 
8. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75616 § 0910 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odsetek od zaległości podatkowych od osób fizycznych. 
9. Zmian w planie dochodów w rozdziale 75814 § 0920 o kwotę 2.800,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odsetek z tytułu gromadzonych środków finansowych na rachunkach 
bankowych. 

10. Zmian w planie dochodów pomiędzy paragrafami w rozdziale 80104 o kwotę 14.100,00 
zł. dokonano z uwagi na ostateczne ustalenie wysokości planu dochodów budżetowych. 

11. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80113 § 0830 o kwotę 600,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ z tytułu wynajmu autobusu szkolnego. 

12. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80114 § 0750 o kwotę 2.200,00 zł. oraz w rozdziale 
80195 § 0750 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z uwagi na zwiększone od planowanych 
wpływy z tytułu najmu i dzierżawy składników majątkowych. 

13. Zmian w planie dochodów w rozdziale 80195 § 0830 o kwotę 2.055,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ środków za doradztwo metodyczne. 

14. Zmian w planie dochodów w rozdziale 85220 § 0830 o kwotę 800,00 zł. dokonano z uwagi 
na zwiększone wpływy odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych. 

15. Zmian w planie dochodów w rozdziale 90015 § 0850 o kwotę 3.657,88 zł. dokonano z 
uwagi na otrzymane odszkodowanie od firmy ubezpieczeniowej za wandalizm 
oświetlenia ulicznego przy ul. Popielą w Więcborku. 

16. Zmian w planie dochodów w rozdziale 90019 § 0690 o kwotę 42.400,00 zł. 
dokonano z uwagi na otrzymaną opłatę środowiskową z WFOŚiGW. 

17. Zmian w planie dochodów w rozdziale 92695 § 0570 o kwotę 7.193,63 zł. dokonano z 
uwagi na otrzymaną karę za odstąpienie od umowy na wykonanie placu zabaw. 

18. Zmian w planie wydatków majątkowych w rozdziale 60014 o kwotę 38.530,50 zł. 
dokonano z uwagi na ostateczne rozliczenie wykonania inwestycji pn.: „Rozbudowa i 
przebudowa części drogowego układu komunikacyjnego w obrębie ulic: Gdańskiej, I 
Armii Wojska Polskiego i Starodworcowej w m. Więcbork". 

19. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 w § 4010, § 4110 dokonano z uwagi na 
konieczność zagwarantowania środków finansowych na wynagrodzenia dla pracowników. 

20. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60016 w § 4210, § 4300 dokonano z uwagi na 
konieczność zagwarantowania środków na bieżące utrzymanie dróg gminnych. 

21. Zmian w planie wydatków majątkowych w rozdziale 60016 o kwotę 10.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na rezygnacje z wykonania inwestycji pn.: Przebudowa ulicy 
Krajeńskiej w Więcborku" w bieżącym roku i przeniesienie tej inwestycji na rok 2013. 

22. Zmian w planie wydatków w rozdziale 60095 w§4010, §4110o kwotę 25.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na konieczność zagwarantowania środków finansowych na 
wynagrodzenia dla pracowników w ramach prac interwencyjnych i robót publicznych. 

23. Zmian w planie wydatków w rozdziale 70005 § 4260 o kwotę 66.600,00 zł. dokonano z 
uwagi na mniejsze niż planowano wydatki na zakup energii w budynkach będących w 
administrowaniu przez Gminę Więcbork. 

24. Zmian w planie wydatków w rozdziale 70095 § 4300 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano z 
uwagi na mniejsze niż planowano dopłaty do odszkodowania dla lokatorów z tytułu 
niedostarczenia lokalu socjalnego. 



25. Zmian w planie wydatków w rozdziale 71095 o kwotę 5.600,00 zł. dokonano z uwagi 
na mniejsze niż planowano wydatki związane z utrzymaniem targowiska. 

26. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75022 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na mniejsze niż planowano wydatki związane z wypłata diet radnym związanych z 
nieobecnościami. 

27. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75023 dokonano z uwagi na bieżące 
funkcjonowanie UM w Więcborku. 

28. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75412 pomiędzy paragrafami o kwotę 7.600,00 
zł. dokonano z uwagi na udzielenie dotacji celowej dla OSP Sypniewo jako wkład 
własny jednostki przy realizacji projektu pn.: „Ludziom na ratunek - zakup sprzętu 
specjalistycznego dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Województwa 
Kujawsko — Pomorskiego — etap I" — Zakup zestawu hydraulicznego z nożyco - 
rozpierakiem. 

29. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75414 o kwotę 1.100,00 zł. dokonano z uwagi 
na mniejsze niż planowano wydatki związane z obroną cywilną. 

30. Zmian w planie wydatków w rozdziale 75702 o kwotę 52.500,00 zł. dokonano z uwagi 
na niniejsze niż planowano wydatki związane z obsługą długu. 

31. Zmian w planie wydatków w dziale 801 dokonano z uwagi na bieżące funkcjonowanie 
oświaty w Gminie Więcbork. 

32. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 80101 § 6050 dokonano z uwagi 
na rozliczenie inwestycji pn.: „Moje Boisko - Orlik 2012". 

33. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85203 o kwotę2.230,20 zł. oraz w rozdz. 85212 o 
kwotę 5.317,44 zł. dokonano w wyniku wystąpienia pokontrolnego Kujawsko - 
Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy nakazującego konieczność zwrotu 
dotacji wraz z odsetkami. 

34. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85206 § 4210 dokonano na podstawie planowania 
podpisania umowy nr 3/2012 pomiędzy Wojewodą Kujawsko - Pomorskim a Gminą 
Więcbork na dotacje celową z budżetu państwa na dofinansowanie zadań własnych z 
zakresu realizacji zadań wspierania rodziny oraz systemu pieczy zastępczej. 

35. Zmian w planie wydatków w rozdziale 85415 o kwotę 154.038,75 zł. dokonano z uwagi 
na otrzymaną dotację na pomoc materialną dla uczniów oraz niezbędny wkład własny 
gminy. 

36. Zmiany w planie wydatków w rozdziałach 90003 oraz 90015 podyktowane są niniejszymi 
niż planowano wydatkami związane z oczyszczaniem miasta oraz oświetleniem ulic i 
placów. 

37. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90019 § 6050 o kwotę 42.400,00 
zł. dokonano z uwagi na przyjęcie do wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 
„Budowa dwóch przepompowni ścieków w ul. Złotowskiej i Potulickich w Więcborku". 

38. Zmian w planie wydatków w rozdziale 92109 § 2480 o kwotę 28.995,40 zł. związane jest ze 
zwiększeniem dotacji dla MGOK w Więcborku z przeznaczeniem na bieżącą działalność. 

39. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 92109 § 6050 o kwotę 4.400,00 
zł. dokonano z uwagi na przyjęcie do wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 
„Wymiana pokrycia dachowego w świetlicy w Nowym Dworze". 

40. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 92109 o kwotę 3.718,26 zł. 
dokonano z uwagi na rozliczenie inwestycji pn.: „Rozbudowa, remont i doposażenie 
świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork w miejscowościach: Borzyszkowo, 
Czarmuń, Dorotowo, Suchorączek, Witunia, Zabartowo, Jastrzębiec, Jeleń, Puszcza, 
Zakrzewska Osada, Lubcza" 

41. Zwiększenia planu wydatków w rozdziale 92695 § 6619 o kwotę 243.475,63 zł. 
dokonano z uwagi na konieczność zapewnienia środków na realizację inwestycji pn.: 



„Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego" w związku z 
przewidywanym opóźnieniem wpływu środków zewnętrznych na jej realizację. 

 
Opinia Komisji Bud żetu /…/ - pozytywna. 
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
Na sali 12 radnych. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji  
 
/Odp. na interp. radnego Posieczek / 
� Wniosek dotyczący przesunięcia znaku informacyjnego „zwierzęta domowe” zostanie skierowane 

pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
 
/Odp. na interp. radnego Grabinskiego / 
� Pismo w sprawie oznakowania ścieżki rowerowej przy wyjeździe z ul. Ogrodowej na 

Promenadę zostanie skierowane do Zarządu Dróg Wojewódzkich  (ścieżka przechodzi 
przez drogę wojewódzką). 

� W terminie do końca listopada zostanie przeprowadzona wizja w terenie wyjaśniająca,  
gdzie dokładnie nawierzchnia chodnikowa jest zarwana, kto jest właścicielem gruntu  
i wówczas podjęte zostaną właściwe działania. 

 

/Odp. na interp. radnej Witczak / 
W sprawie zajęcia stanowiska czy reklamy posadowione przy przejeździe kolejowym na 
trasie Więcbork – Sępólno Krajeńskie ograniczają widoczność pismo zostanie skierowane do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
 
 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
� W projekcie budżetu na 2013 rok przewidziane są środki na utwardzenie ul. Lipowej  

i Brzozowej. Jeżeli zostaną one zatwierdzone kwestia utwardzenia będzie uzgadniana ale 
nie nastąpi ono wcześniej niż po wykonaniu podłączeń, o których wspomniał radny 
Kuszewski / Odp. dotyczyła również interp. radego Kuszewskiego / 

� Pierwszy newralgiczny odcinek kanalizacji związany z wybijaniem nieczystości  
w pomieszczeniach piwnicznych bloku Nr 5 przy ul. Powstańców Wielkopolskich został 
wymieniony na koszt ZGK w Więcborku.  

� W celu realizacji zadania polegającego na ociepleniu w/w bloku mieszkańcy budynku 
dokonują wpłat na fundusz remontowy. Prace zostaną wykonane po zebraniu 
odpowiednich na ten cel funduszy. 

� Zarząd Klubu Sportowego „GROM” Więcbork zamierza zainwestować w boisko 
znajdujące się  na Osiedlu Plebanka, a środki na ten cel pozyskać chce z Lokalnej Grupy 
Działania. 



� Jeżeli w ciągu roku budżetowego pojawią się wolne środki, to chodnik i drogę dojazdową 
do bloku Nr 5 być może uda się wykonać. Wpierw jednak należy zabezpieczyć takowe 
środki, których na dzień dzisiejszy nie ma. 

/Odp. na interp. radnego Antczak / 
� Wolą Burmistrza jest jak najszybsze przeniesienie Przedszkola w Runowie do tamtejszej 

Szkoły ale może to nastąpić dopiero po wykonaniu wszystkich niezbędnych prac i ich 
odbiorze przez właściwe służby. Nie chciałby składać jakichkolwiek deklaracji, gdyż 
znane są wszystkim wcześniejsze perturbacje dotyczące tej właśnie inwestycji. 

� Według informacji Burmistrza wszystkie sprawy dotyczące budowy wiatraków są 
zakończone ale konkretnie na to pytanie powinien odpowiedzieć sam inwestor. Niemniej 
inwestycja musi zostać rozpoczęta, bo przepadnie uzyskane pozwolenie na budowę.  

� Burmistrz nie posiada również szczegółowej bieżącej informacji na temat biogazowi. 
Wyraził jednak nadzieję, że wszelkie formalności z ENEA zostały załatwione. Kiedy 
budowa się rozpocznie nie wie. Inwestorem jest firma prywatna i nie ma tu możliwości 
wpływu./ Odp. dotyczyła również interp. radnego Wilczyńskiego/ 

/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego/ 
� W kwestii mieszkań zlokalizowanych w SP Zakrzewek rozmawiał swego czasu  

z p. Węgrzynem, który miał przygotować inwentaryzację tych lokali i przygotować do 
zameldowania. Działania te umożliwi ą przejęcie mieszkań przez zasoby komunalne  
i dadzą możliwość ich rozliczania na zasadzie konkretnego wskazania kto, za co i ile 
winien płacić. Pełniejszą odpowiedź radny uzyska na kolejnej sesji po zebraniu bardziej 
szczegółowych danych. 

� Sugestie radnego odnośnie wytyczenia w planie zagospodarowania terenów pod 
inwestycje przekazane zostaną firmie zajmującej się wykonaniem dokumentu. Gmina jest 
również zainteresowana wytyczeniem pewnej strefy, która w przyszłości będzie można 
bez problemu przekształcać np. z użytków rolnych pod inwestycje. 

/Od na interp. radnego Wenda /  
� Sprawa dotycząca przepustu, o którym mówił radny przekazana zostanie Kierownikowi 

Referatu Rolnictwa /…/  w celu przeprowadzenia wizji lokalnej. Prawdopodobnie 
Dyrektor ZDW pojawi się prawdopodobnie w najbliższy poniedziałek na terenie gminy 
przy okazji odbioru chodnika wykonanego na ulicy Pocztowej i wówczas będzie 
możliwość zasygnalizowania problemu. 

/Odp. na interp. radnego Szwochert/ 
� Trudności z parkowaniem są rzeczywiście spore. Burmistrz wyraził nadzieję, że z chwilą 

utwardzenia placu za Urzędem Miejskim i wytyczeniem miejsc parkingowych w jakiś 
sposób sytuacja zostanie rozwiązana. W dni powszednie, poza czwartkiem, istnieje 
możliwość stawiania aut bezpłatnie na placu targowym. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/  
� Uwagi i sugestie radnego dotyczące instalacji na ulicy Lipowej w Więcborku oraz 

zapadającego się asfaltu na Osiedlu BoWiD przekazane zostaną do Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Więcborku. 

Radny Waldemar Kuszewski zwracając się do Burmistrza Więcborka przypomniał o swojej 
interpelacji pisemnej złożonej na sesji sierpniowej. Odpowiedzi na złożone zapytanie nie 
otrzymał. Interpelacja ponowiona została na poprzedniej sesji w miesiącu październiku, a na 
sesji bieżącej również tej odpowiedzi nie uzyskał. 
 



O którą interpelacje Panu chodzi – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Chodzi o udostępnienie protokołu z audytu przeprowadzonego w Biurze Obsługi Oświaty 
Samorządowej w Więcborku. Pan Burmistrz raczył w swojej odpowiedzi - piśmie, jakie 
otrzymałem na poprzedniej sesji, zacytować przepis ujęty w odpowiedzi otrzymanej przeze 
mnie z Ministerstwa Finansów /przytaczany zresztą na pierwszej sesji podczas której 
wnioskowałem o wgląd w audyt/ ale odpowiedzi w nim nie było. Pani Burmistrz wie,  bo 
mówiłem na ostatniej sesji, że interpelację składałem na piśmie i proszę o odpowiedź również 
w tej formie – radny Kuszewski. Radny dodał też, że jeżeli chodzi o wspomniany  
w interpelacjach problem rozliczenia mieszkań znajdujących się w SP Zakrzewek, z racji 
przewlekłości w jego rozwiązywaniu wskazane byłoby raczej konkretne działanie, a nie 
szukanie i zbieranie informacji. 
 
Szanowni Państwo, Panie Kuszewski, ja w pełni podtrzymuję to co mówiłem. Jeżeli Pan 
sobie życzy dostanie Pan moje stanowisko, które przedstawiałem na sesji wrześniowej na 
piśmie, łącznie z podstawa prawną. Z mojej strony nic się nie zmieniło i tamto stanowisko 
jest, jak najbardziej aktualne – mówił Burmistrz Wi ęcborka.  
Burmistrz powiedział również, że rozmawiał z Prokuratorem Malczewskim prowadzącym 
między innymi sprawę Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku i dowiedział się, 
że śledztwo jest w toku, a jego stopień zaawansowania jej jest już znaczny tzn. papiery 
zostały zabezpieczone i w pewnym stopniu zweryfikowane. Nie ma zatem przeszkód, by 
radnym udostępnić pełną treść audytu / oczywiście z pewnymi ograniczeniami/ tj. Protokół,  
o który radny Kuszewski się dopomina. 
 
W tym miejscy Burmistrz Więcborka rozdał radnym kserokopie Protokołu z audytu BOOS.  
 
 
Panie Burmistrzu chciałem Panu przypomnieć, że nigdy nie powoływał się Pan na dobro 
śledztwa odmawiając mi udostępnienia tego Protokołu. Zasłaniał się Pan przepisami, które 
wręcz negowały, to co Pan sam mówił. Zresztą zweryfikowało to Ministerstwo Finansów  
w swoim piśmie i prosiłbym o nie wprowadzanie w błąd pozostałych – powiedział radny 
Kuszewski. 
 
 
  
Ad. 16 Wolne wnioski i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM w imieniu Burmistrza i Przewodniczącego Komisji jeszcze raz 
zaprosił wszystkich radnych do udziału w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej 
w Więcborku, które odbędzie się 30 listopada w Sali Krajeńskiej MGOK. Podczas spotkania 
omawiane będą niezwykle ważne i istotne kwestie dotyczące gospodarki odpadami, która  
w świetle nowej ustawy  od lipca 2013 roku odbywać się będzie na zupełnie innych zasadach.  
 
Drugą informacją przekazaną przez Przewodniczącego Rady Miejskiej, była data pierwszej 
sesji grudniowej, która odbędzie się 13 grudnia 2012r. i poświęcona będzie przyjęciu uchwał  
w zagadnieniach opiniowanych przez Komisję Rolnictwa oraz drugiej sesji grudniowej 
zaplanowanej wstępnie tuż po świętach poświęconej przyjęciu budżetu na 2013r. oraz planów 
pracy poszczególnych Komisji RM. 
 



W tej części obrad głos zabrał również radny Jan Antczak, który ustosunkował się do 
zarzutów postawionych mu na ostatniej sesji przez Dyrektora BOOS w Więcborku oraz 
wniosku złożonego przez radnego – Wiceprzewodniczącego RM p. Ireneusza Balcer  
w kwestii złożenia przez jego osobę stosownych wyjaśnień. Ponieważ jednak z powodu 
choroby nie mógł uczestniczyć w obradach sesji październikowej czyni to w chwili obecnej.  
Prawda jest, że wspólnie z Księdzem Proboszczem Parafii Runowo Krajeńskie był  
u Dyrektora BOOS, ponieważ ten jest od niedawna na naszym terenie i nie wiedział, gdzie się 
udać. Ksiądz rozmawiał z Dyrektorem o zwiększeniu godzin lekcyjnych z czterech do pięciu, 
tak, by ostatecznie miał pół etatu. Radny zaprzeczył jednak, by w jakikolwiek sposób 
wpływał na decyzję Dyrektora BOOS w tej sprawie. Podkreślił, że jako radny i sołtys jest 
powołany do tego, by pomagać mieszkańcom Runowa Krajeńskiego i Więcborka i dopóki 
będzie żył tak właśnie będzie. Kiedy będzie działa się im krzywda zawsze będzie występował  
w ich obronie. 
 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Przewodniczący RM słowami  „zamykam posiedzenie dwudziestej czwartej sesji Rady 
Miejskiej w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                       w Więcborku 
 
                                                                          /-/      mgr inż. Józef Kujawiak 
 


